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A Campus Mundi ösztöndíj segítségével a 2021/2022-es tanév tavaszi szemeszterét az 

Alpokban, az olaszországi Trentoban, az University of Trento intézményében töltöttem. 5 

hónapig tanultam és éltem ezen a csodás helyen, ahol rengeteget tanultam, új barátságokat 

kötöttem és sok olyat láttam és tapasztaltam, amit eddig soha. 

Miért is választottam Olaszországot? Sokszor tették fel ezt a kérdést  itthon és külföldön 

egyaránt. Nagyon érdekesnek tartom az olasz kultúrát, szokásokat, környezetet és persze minél 

közelebbről meg szerettem volna megismerkedni a színes kultúrával és a festői tájjal. Nagyon 

szeretem a mediterrán országokat és plusz pont volt, hogy a tengerpart és a nagy hegyek is 

megtalálhatóak voltak Trento közelében. Úgy gondoltam, hogy számomra nagyon jó választás 

lesz, ha ezt az országot jelölöm meg cseretanulmányom helyszíneként és a Vállalkozásfejlesztés 

tanulmányaimhoz is hasznos tapasztalatokat szerezhetek, mivel a tanulmányaimat Olaszország 

leggyorsabban fejlődő régiójában, Trentinoban töltöttem. 

 

Trento, mint hallgatóbarát város és egyetem 

 

Trentoban  diákok több kedvezményben is részesülnek, ami könnyebbé teszi a mindennapi 

életet.  

        

Én hetente többször is ettem a menzán, mert ott 2-3 ízletes és laktató fogásból lehet választani. 

A főétel egy tésztaételből vagy rizses ételből áll, a főétel másik fele egy halas vagy húsos étel 

zöldség körettel. Az ételek jó minőségűek és változatosak és ezek mellett még olcsók (5 euro) 

is, emellett a menühöz jár joghurt vagy gyümölcs és korlátlan italfogyasztás. Az egyetemi 

applikáción 15 perces beosztással lehet helyet foglalni az egyetemi étterembe, így mindig van 

hely. 
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Az Erasmusos diákok igénybe vehetik az ingyenes olasz nyelvtanfolyamokat a CLA 

intézményében, ami az egyetemmel kapcsolatban áll. Én részt vettem egy A2b szintű olasz 

tanfolyamon, ami minden héten lehetőséget adott 4 órán át gyakorolni az olasz nyelvet. Az 

olasz nyelv gyakorlása mellett barátokat is lehetett szerezni a világ minden tájáról (pl.: 

Törökország, Japán, Irán, Oroszország, Franciaország stb.). 

A félév elején az University of Trento hallgatói vásárolhatnak egy bérletet (Free circulation 

pass) a tömegközlekedésre (50 euro), amellyel a Trentino megyén belül szabadon 

közlekedhetnek. A telefonra letöltött applikáció (OpenMove) megkönnyítette a bérlet 

használatát mivel a buszokon és vonatokon felragasztott QR kód vagy számsor leolvasásával 

egyszerűen érvényesíthettük a jegyünket. Így ha a hétvégén Trento közelében támadt kedvünk 

hegyet mászni, akkor nem kellett aggódni a tömegközlekedés költségein. Aki szeret utazgatni, 

felfedezni a környék szépségeit, annak biztosan megéri, sokat spórolhat vele. 

A Trentoi egyetemre sok diák jár, így több könyvtár is van, ahol a diákok tanulhatnak. Minden 

karon vannak tanulószobák (hatalmas termek), ahol csöndben lehet tanulni, valamit vannak 

kisebb termek, ahol a csapatmunkára tudnak a diákok készülni. Ezeket a termeket is le lehetett 

foglalni az egyetemi applikáció segítségével. Valamint van az egyetemnek egy különálló 4 

emeletes könyvtára is, ahol szintén van lehetőség tanulni, könyvet kölcsönözni és nyomtatni is. 
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Az egyetemhez kapcsolódó épületegyüttesben található a kollégium is, ahol az egyetem diákjai 

ingyenesen igénybe vehetik az edzőtermet, színházat és a mászófalat is. Mindegyik nagyszerű 

élményt, remek szórakozási lehetőséget nyújt. 

Az ESN kártyát az Erasmusos diákok vásárolhatták meg (20 euro), amivel részt vehettünk az 

ESN-es eseményeken és emellett több bárban és étteremben is 10% kedvezményt kapunk a 

kártya felmutatásával.  

 

Az élet Trentoban egy magyar egyetemista szemével 

 

Trentó egy kb. 110 ezer lakosú város Olaszország északi részén az Adige folyó völgyében 2000 

méter magas hegycsúcsokkal övezve. Az én alföldi tájhoz szokott szemem mindig felcsillan, 

mikor az ablakon kinézve hegyeket pillantottam meg, amelyeket még áprilisban is hó fedett be.  

                                         



4 
 

Az időjárásról azt beszélik, hogy itt ritkán esik az eső vagy télen a hó, mert a hegyek felfogják 

a csapadékot. A tapasztalatom mást mutat, mivel az ideérkezésem első napján reggelre hó 

borította a várost,  és kerékpárosként azóta az esővel is többször meggyűlt a bajom.  

                        

Szóval aki ismer, vagy olvasta a firenzei félévemről írt blogjaimat, az tudja, hogy én nagyon 

szívesen kerékpározom a városban. Sokkal gyorsabban eljutok bárhova biciklivel, így első 

dolgom volt kerékpárt vásárolni. 

              

 Sokszor a folyó mellett haladtam el, de mindig meg kellett állnom a tájban gyönyörködni. 

Nagyon idilli és megnyugtató képet mutatnak a történelmi épületek, a folyó és a hegyek 

együttesen. 
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 Azonban egy helyre sosem mentem biciklivel, pedig minden héten volt órám ott. Ez pedig 

Povo (Trento egyik városrésze, ahol a mérnöki kar van), ez a kar egy hegyen található, de 

tömegközlekedéssel jól megközelíthető. 

A város viszonylag csendes, de unatkozni nem lehet, mert időről időre egy-egy fesztivál  került 

megrendezésre. Előzetesen nem is nagyon értesültem róla (ez lehet, hogy az én hibám is), csak 

az előkészületeket láttam, azt hogy sátrakat építenek, kivetítőket helyeznek el stb., és ezt 

követően csak úgy belecsöppentem a rendezvénybe. Nagyon jó volt belekóstolni a helyi ízekbe, 

népzenét hallgatni, vagy népszerű előadókat megnézni, meghallgatni. 

                                    

Trentoban nincs meg az a nyüzsgés, amit Firenzében tapasztaltam, az éjjel-nappal lüktető város 

helyett itt csendesebbek az utcák, az emberek inkább a természetjárást, síelést, vagy a 

hegymászást részesítik előnybe.   
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Lakáskereséssel kapcsolatos élmények és tanácsok 

 

A lényeget előre elárulom: nem könnyű, de nem lehetetlen. Én már decemberben elkezdtem a 

lakás keresést facebook csoportokban. Szinte minden elfogadható árú szobára jelentkeztem, de 

egyik sem sikerült. Általában hosszabb, minimum 1 éves időszakra szeretik kiadni itt az 

ingatlant. Ha mégis sikerül rövidebb időszakost találni az pedig augusztus végéig kellene 

bérelni. Én pedig a legrosszabb esetben is július végén végzek a tanulmányaimmal az 

egyetemen, azaz egy hónapot feleslegesen fizetnem kellett volna.  

Több olyan lakást is hirdettek, amely csak áprilistól volt elérhető, de a félév az már február 

közepén megkezdődött. Ajánlották, hogy közvetítőn keresztül próbáljak szobát bérelni, de ez a 

szolgáltatás díja kb. 1 havi bérleti díj. Végül találtam egy frissen felújított lakásban egy 

megfelelő méretű és árú szobát, amelybe március elejétől lehetett beköltözni, addig egy 

kellemes hostelben laktam.  

Én voltam az első beköltöző, azonban furcsállottam, hogy a tulajdonos nem osztott meg velem 

semmilyen információt a többi lakóról. Így aztán többször előfordult, hogy amikor hazaértem, 

akkor derült ki, hogy új lakótárs érkezett. Már többször tanultam külföldön, ahol magunknak 

kellett megoldani a lakhatást, de ott a tulajok megkérdeztek, hogy pl. zavarna-e bennünket, ha 

a harmadik szobába fiú költözne be. Itt nem kérdeztek meg erről, úgy alakult, hogy 3 fiúval 
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laktam együtt. „Szerencsére” nagyon más ritmusban éltünk, dolgoztunk vagy tanultunk, alig 

találkoztunk, ezért konfliktus sem alakul ki közöttünk.  

Más külföldi diákokat is kérdeztem, hogy hogyan találtak lakást. Mindenkinek nehezen ment, 

többen jártak úgy, hogy 1-2 hónapot tudtak foglalni egy lakásban, aztán másik helyre kellett 

átköltözni. 

Összességében én elégedett voltam a szobámmal, mert közel volt az egyetemhez, a 

vasútállomáshoz, kerékpárral könnyen elérhetőek voltak a nagyobb boltok és a házban volt 

tároló, ahova a biciklimet rakhattam. További pozitívum a csodálatos látvány, ami a szobám 

ablakából elém tárult. 

 

 

Közlekedés Trentoban 

Trentoban a közlekedés busszal, autóval, biciklivel lehetséges, de gyalog is könnyen 

megközelíthető majdnem a város minden pontja. Én már a félév elején vettem egy biciklit, 

amivel nagyon kényelmesen tudtam közlekedni, kivéve felmenni a Trento körüli hegyekbe… 

Mivel a 2. héten kiderült, hogy az egyik órám a Trentohoz tartozó városrészben, Povo karon 

lesz, ami fent van az egyik hegyen, így busszal is kellett néha közlekednem. Ezért meg is vettem 

a Free circulation pass-t (50 euró 1 évre), ami az University of Trento diákjainak jár 1 évre és 

ezzel nem csak a város területén, hanem Trentino régióban is ingyen lehet használni bármilyen 

tömegközlekedést. Így az órára járáson és az esős napokon kívül, fel tudtam használni a pass-t 

a hétvégi kirándulásokhoz is. 

Biciklivel könnyű közlekedni, mivel több bicikli út is van és a városközpontban nagyon ritkán 

járnak autók, így az utakon is szabadon lehet sétálni vagy biciklizni. Számomra az okozta a 

legnagyobb problémát, hogy biciklitároló helyet találjak, mert nincs sok és amennyiben van 

csak kevés bicikli tárolására alkalmas, így néha csak egy villanyoszlophoz vagy fához zártam 

le a biciklimet. Szomorú tény azonban, hogy ebben a városban is sok a bicikli tolvaj, ezért 

nagyon vigyázni kell, így én is vettem 2 biciklizárót, abban bízva, hogy így elmegy a 

tolvajoknak a kedve a lopástól. 
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A busszal való közlekedés nagyon kényelmes és egyszerű. A buszok rendszeresen járnak, 

tiszták és, aki rendelkezik free circulation pass-al annak csak a buszon lévő kódot vagy QR 

kódot kell leolvasni az applikációval (Open Move applikáció). 1 buszjegy az applikációval 1.10 

euró viszont a buszon 2 euró és 100 percig lehet vele utazni érvényesítés után. 

 

Gyakorlatias tárgyak a Trentói egyetemen, avagy hogyan kezdjük el építeni a saját 

StartUp-unkat? 

 

Az University of Trento-t azért is választottam, mert amikor elkezdtem nézni a tantárgyakat 

több projektes tanórát találtam. Ez nagyon tetszett mert otthon nem voltak a tantervben hasonló 

tárgyak és szerettem volna olyan gyakorlatias tárgyat felvenni, amire otthon nincs lehetőségem 

vagy kicsit más típusú mint az otthoni egyetemen. 

A kedvenc project órám a StartUp lab volt, ahol egy képzeletbeli vállalkozást kellett kidolgozni 

az ötlettől kezdve a stratégián keresztül a költségvetésig. A munkánkat egy mentor felügyelte 

és tanácsokkal látott el minket a heti feladattal kapcsolatban. A külsős mentor egy olyan 

szakember volt, akinek tapasztalata  van vállalkozóként, így a való életből nyert tapasztalattal 

tudta a csapatunkat segíteni. A munka nagyon intenzív volt, mert minden héten kellett 

feladatokat leadni, így hétről hétre fejlődött a vállalkozásunk. A félév végén a 10 legjobb 

vállalkozás került be a döntőbe (köztük a mi vállalkozásunk is). Ezek a vállalkozások 

standokkal jelentek meg és az volt a céljuk, minél jobb marketiggel megfogjuk az oda látogatott 

külsős vendégeket. Így kellett készítenünk posztert, szórólapot és a vállalkozásunk termékének 
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(még nem működő) prototípusát is sikerült bemutatnunk. Az utolsó nagy megmérettetésen a 

standok felállítása mellett az volt a feladat, hogy a befektetőket pitch (a cég átfogó bemutatása 

pár percben) formájában győzzük meg. 

     

Az én csapatom StartUp-ja közönségdíjas lett, aminek nagyon örültünk. 

De itt még nincs vége a munkának mert egy másik órán (ICT product innovation) elő kell 

állítanunk a működő prototípust, amihez másik karokon (mérnök, informatika) tanuló 

diákokkal kellett együttműködni. Elő kell állítanunk egy kézzel fogható terméket, applikációt 

és a terméket működtető szoftvert.  
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Úgy gondolom, hogy ezek a tárgyak nagyon hasznosak voltak számomra, mivel olyan 

feladatokat kaptunk, amik a való életben is előfordulhatnak és ezeket meg is beszélhettük olyan 

szakemberekkel, akik már tudják milyen problémák adódhatnak és a tanácsaikkal mi már nem 

követjük el ezeket. 

A szakmai tudáson felül a személyiségem és a szocializálódó képességem is sokat fejlődött. 

Sokat jártam társaságba és barátokat szereztem. Ezáltal az angol és az olasz nyelvet is tudtam 

gyakorolni, ami szintén nagyon fontos volt számomra. Rengeteget kirándultam és jól meg 

tudtam ismerni az olasz kultúrát és a gyönyörű és változatos olasz tájat. 

  

Úgy gondolom, hogy ösztöndíjasként külföldön tanulni hatalmas nagy lehetőség és a szakmai 

fejlődés túl az élet számos területén lehet új tapasztalatot gyűjteni, amit lehet hasznosítani a 

jövőben. 

 


